

الكلية التطبيقية دبلوم التعقيم



جامعة الجوف
Jouf University



الكلية التطبيقية	الكلية
التعقيم	البرنامج
دبلوم متوسط	الدرجة العلمية
حضوري - انتظام	نوع الدراسة
اللغة العربية	لغة الدراسة
70 ساعة	عدد الساعات
سنتان ونصف	مدة الدراسة
يهدف برنامج "التعقيم" إلى إعداد كوادر متخصصة في مجال التعقيم الطبي والمعدات الطبية، مع توفير بيئة تعليمية متميزة تجمع بين المعرفة النظرية والتطبيق العملي باستخدام أحدث التقنيات والأساليب. يركز البرنامج على تعزيز المهارات اللازمة لفهم وممارسة إجراءات التعقيم وضمان الالتزام بمعايير الجودة والسلامة العالمية. كما يسعى إلى تطوير قدرات الطلاب في مجالات إدارة المخاطر والسلامة المهنية والمساهمة الفعالة في تحسين جودة الخدمات الصحية.	وصف البرنامج
تأهيل كوادر متخصصة في التعقيم تمتلك المعرفة والمهارات اللازمة لضمان سلامة المرضى والعاملين في المنشآت الصحية، من خلال تطبيق أعلى معايير الجودة في مجال التعقيم الطبي.	الهدف العام للبرنامج
<ul style="list-style-type: none">• تزويد الطلاب بالمعرفة الأساسية في علم التعقيم وأساليبه الحديثة.• تطوير مهارات الطلاب في تطبيق إجراءات التعقيم وفقاً للمعايير العالمية.• تعزيز قدرات الطلاب في استخدام الأجهزة والمعدات الطبية الخاصة بالتعقيم.• تأهيل الطلاب لفهم وإدارة المخاطر المرتبطة بالتعقيم الطبي.• إعداد الطلاب للعمل في بيئات صحية متنوعة مثل المستشفيات والمختبرات والمراكز الصحية.	أهداف البرنامج
يستهدف البرنامج خريجي المرحلة الثانوية الراغبين في التخصص في مجال التعقيم الطبي، بالإضافة إلى الأفراد العاملين في المجالات ذات الصلة الذين يسعون إلى تطوير مهاراتهم ومعارفهم.	الفئات المستهدفة
المستشفيات، المراكز الصحية، العيادات، المختبرات الطبية، والمنشآت التي تعتمد على خدمات التعقيم، بالإضافة إلى المؤسسات التعليمية والتدريبية في المجال الصحي.	الجهات المستفيدة

Applied College Diploma Sterilization



جامعة الجوف
Jouf University



College	Applied College
Program	Sterilization
Degree	Intermediate Diploma
Study mode	On-campus - Full-time
Language of instruction	Arabic
Credit hours	70 hours
Duration of study	2 and a half years
Program description	<p>The Sterilization program aims to prepare specialized professionals in medical sterilization and equipment handling, providing a high-quality learning environment that integrates theoretical knowledge with practical training using the latest techniques and methods. The program focuses on developing the necessary skills to understand and implement sterilization procedures while ensuring compliance with global quality and safety standards. Additionally, it aims to enhance students' abilities in risk management, occupational safety, and contributing effectively to improving healthcare service quality.</p>
Program objective	<p>To prepare specialized professionals in sterilization with the knowledge and skills required to ensure the safety of patients and healthcare workers by applying the highest quality standards in medical sterilization.</p>
Program goals	<ul style="list-style-type: none">• Provide students with fundamental knowledge in sterilization science and modern techniques.• Develop students' skills in implementing sterilization procedures according to global standards.• Enhance students' abilities in using medical sterilization equipment and tools.• Train students to understand and manage risks associated with medical sterilization.• Prepare students to work in various healthcare settings, such as hospitals, laboratories, and healthcare centers.
Target audience	<p>The program is designed for high school graduates interested in specializing in medical sterilization, as well as individuals working in related fields who seek to develop their skills and knowledge.</p>
Beneficiaries	<p>Hospitals, healthcare centers, clinics, medical laboratories, and facilities that rely on sterilization services, as well as educational and training institutions in the healthcare sector.</p>